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ACTA DE LA SESSIÓ Nº 6/2017, DE CARÀCTER ORDINARI DE L’ AJUNTAMENT PLE 

CELEBRADA EL VINT-I-CINC DE MAIG DE DOS MIL DISSET. 
 
Al municipi de Canals, en el Saló de Sessions de la casa consistorial, Pl. de la Vila núm 9, el 

vint-i-cinc de maig de dos mil disset, essent les vint-i-una hores y sis minuts (21:06 hores). 
 

Presideix el Sr. Alcalde, D. Joan Carles Pérez Pastor, assistint els regidors/es D. Antonio 
Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. Ricardo Requena 
Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); 
D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D. José 
Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. Francisco 
López Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell,  D. Fernando Gimenez Alcalde i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
Franco (del Grup Municipal Reiniciem Canals). 

 
D. Antonio Pérez García (del Grup Municipal Popular) s’incorpora a la sessió després del 

tractament i la votació del punt 4 de l'orde del dia, al inici de la part de control dels òrgans de govern, 
sent les 21 hores i 11 minuts (21:11). 

 
Assisteix com a Secretari D. José Mª Trull Ahuir, Secretari de l’Ajuntament de Canals 
 
Per l'Alcaldia, després del tractament del assumpte del punt 4 de l'orde del dia de la sessió, 

sent les 21 hores i 11 minuts (21:11  hores) del dia vint-i-cinc de maig de dos mil disset, s'acorda una 
interrupció per uns minuts per a descans dels assistents i procedir a fotocopiar els precs i preguntes 
presentats pels regidors, continuant la sessió a les 21 hores i 21 minuts (21:21 hores) del mateix dia. 

 
Havent-se comprovat la presència del President i del Secretari, així com l’existència del 

quòrum exigit per l’article 90 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que  s’aprova el 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (d’ara en avant ROF) 
per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President declara oberta la sessió que es va desenvolupar 
d’acord amb el següent,  

 
 

ORDRE DEL DIA 
 

1. DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS 
 

PART RESOLUTIVA 

   
 2. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D’ACTES CORRESPONENTS A LES 
SEGÜENTS SESSIONS DE L’AJUNTAMENT PLE: 
 -Minuta 3 de 30 de març de 2017. 
 -Minuta 4 de 19 d’abril de 2017. 

 
  
 3. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 
SOCIETAT, CULTURA, D’URBANISME I MEDI AMBIENT. (15.05.2017) 
 

3.1. PROPOSTA DE L'ALCALDIA PRESIDÈNCIA SOBRE ACCEPTACIÓ DE LA 
DELEGACIÓ PER A LA CONTRACTACIÓ D'OBRES INCLOSES EN ELS ROMANENTS DEL PLA 
PROVINCIAL D’OBRES I SERVEIS  2016, PER A L’EXECUCIÓ DE L’OBRA INSTAL.LACIONS 
D’AIGUA POTABLE I CLAVEGUERAM C/ SANT CRISTÒFOL. 

 
 4. ASSUMPTES D' URGENCIA (ARTS. 83 I  91.4 DEL ROF). 
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PART DE CONTROL DELS ÒRGANS DE GOVERN 

 
             5. DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL 
R.O.F. 

 
6. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL 

PER DELEGACIÓ DEL PLE MITJANÇANT ACORD DE DATA 14-07-15, D’ACORD AL QUE 
DISPOSA L’ARTICLE 115 DEL R.O.F.  

 
            7. PRECS I PREGUNTES. 
 

 
  

1. DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS 
 
 Per l’Alcaldia es senyala que no no hi ha assumptes donat la recent sessió extraordinària 
anterior.  

 
 2. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D’ACTES CORRESPONENTS A LES 
SEGÜENTS SESSIONS DE L’AJUNTAMENT PLE: 
  
 2.1. Minuta 3 de 30 de març de 2017. 

 
No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits  la  

Minuta 3/2017, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. D. Joan 
Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 
Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del 
Grup Municipal Socialista); Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando 
Gimenez Alcalde, D. Francisco López Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
Franco (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap.  

 
Considerant-se aprovada, per tant, d’acord amb el que disposa l’art. 91.1 del ROF y 121.2 de 

la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana 
 
 2.2. Minuta 4 de 19 d’abril de 2017. 

 
No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits  la  

Minuta 4/2017, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. D. Joan 
Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 
Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del 
Grup Municipal Socialista); Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando 
Gimenez Alcalde, D. Francisco López Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
Franco (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap.  

 
Considerant-se aprovada, per tant, d’acord amb el que disposa l’art. 91.1 del ROF y 121.2 de 

la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana 
 

 
 3. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 
SOCIETAT, CULTURA, D’URBANISME I MEDI AMBIENT. (15.05.2017) 
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3.1. PROPOSTA DE L'ALCALDIA PRESIDÈNCIA SOBRE ACCEPTACIÓ DE LA 
DELEGACIÓ PER A LA CONTRACTACIÓ D'OBRES INCLOSES EN ELS ROMANENTS DEL PLA 
PROVINCIAL D’OBRES I SERVEIS  2016, PER A L’EXECUCIÓ DE L’OBRA INSTAL.LACIONS 
D’AIGUA POTABLE I CLAVEGUERAM C/ SANT CRISTÒFOL. 

 
Es dóna compte de la Proposta d’acord de l’Alcalde  de 5 de maig de 2017, que va ser 

dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa de Societat, Cultura, d’Urbanisme i 
Medi Ambient, en sessió celebrada el dia 15 de maig  de 2017 (sessió 8/2017), i que se sotmet a votació 
en el present punt. 

. . . 
 
No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 

proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. D. Joan Carles 
Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 
Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del 
Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria 
Celia Bononad Martínez, D. Francisco López Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Fernando 
Gimenez Alcalde i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero 
Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: 
Cap; Abstencions: Cap.  

. . . 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 

 
“Havent donat compte de les directrius per a la gestió de Planes Provincials d'Obres i Serveis, aprovades 

pel Ple de la Diputació Provincial de València, en la seua Sessió de 19 d’abril de 2016, es van aprovar les directrius 

dels plans provincials de cooperació a les obres i serveis municipal per al exercici 2016 i que són aplicables a la 

gestió del PLA PROVINCIAL D’OBRES I SERVEIS 2016 en les quals conté LA DELEGACIÓ en els municipis de la 

província de la contractació de les obres, amb l'obligació que pels Ajuntaments es faça constar expressament 

l'acceptació d'aquesta delegació per acord plenari municipal per a l'execució de l'obra: 

Per decret de data 4 de maig de 2017 de la Diputación Provincial de València, es resol incloure en el Pla 
Provincial d’Obres i Serveis de 2016 amb càrrec als romanents, la següent obra: 

 
«INSTAL·LACIONS D’AIGUA POTABLE I CLAVEGUERAM C/ SANT CRISTÒFOL A” per un import 

de:  60.718,39 €» 
 

EL PLE ACORDA: 
 

1.- Acceptar la delegació en aquest Municipi per a contractar l'obra esmentada anteriorment, i continguda en 
les directrius aprovades pel Ple de la Corporació Provincial en data 19 d’abril de 2016. 
2.- Comprometre's a l'exacte compliment de les Directrius que s'esmenten, en el procés d'execució de les 
obres. 
3.- Remetre l'acord que s'adopte a l'Ajuntament Ple per a l'adopció de l'acord que estimen oportú. 
4.- Donar trasllat de l'acord que s'adopte a la Diputació Provincial de València perquè en prenga coneixement 
i efectes.” 

 
  
 4. ASSUMPTES D' URGENCIA (ARTS. 83 I  91.4 DEL ROF). 
  

El Sr. Alcalde pregunta si algun Grup per raons d'urgència desitja sotmetre a la consideració 
del Ple algun assumpte no compres en l'orde del dia, plantejant-se els següents. 
 

4.1. PROPOSTA D’ALCALDIA SOBRE FESTES LABORALS DE CARÀCTER LOCAL PER 
A L’ANY 2018 
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Atenent al que preveu l'article 51 del TRRL i 83, 91.4 i 97.3 del ROF, el Sr. President 
sotmet a votació sense mes tràmits la declaració d'urgència, donant el següent resultat: Vots a 
favor: 16, corresponents als Srs./Sres. D. Joan Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª 
Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel 
Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel 
Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido 
Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. Francisco López 
Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Fernando Gimenez Alcalde i D. Andrés José Carull 
Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco 
(del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap.  

 
 El Sr. Alcalde declara que l’Ajuntament Ple aprova la declaració d'urgència. 

. . . 
 
            Es dóna compte de la Proposta d’acord de l’Alcalde  de 26 de maig de 2017. 

. . . 
 
No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 

proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. D. Joan Carles 
Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 
Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del 
Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria 
Celia Bononad Martínez, D. Francisco López Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Fernando 
Gimenez Alcalde i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero 
Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: 
Cap; Abstencions: Cap.  

. . . 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 

 

“ANTECEDENTS 
 1.- Procedeix que pel Ple, a fi de concretar el calendari laboral per a l'exercici 2018, es 
proposen 2 dies de festivitat local.  
 2.- És tradicional, durant les Festes Patronals d'este municipi, la celebració del dia 17 de 
gener en honor al patró de la localitat Sant Antoni Abad. 
 3.- En la Fira de setembre, pel Ple de 27 de setembre de 1979 en el punt 5.A, es va adoptar 
l'acord següent: “Traslladar la celebració de la tradicional Fira d'esta població al mes de setembre de 
cada any, començant el divendres anterior al tercer diumenge del dit mes, acabant el referit tercer 
diumenge”, sent voluntat d'esta corporació mantindre l'esmentat criteri. 
 

FONAMENTS DE DRET 
 A) L'apartat 2 de l'article 37 del Reial Decret Legislatiu 1/1995, de 24 de març, pel que 
s'aprova el text refós de la Llei de l'Estatut dels Treballadors establix: 

“2. Les festes laborals, que tindran caràcter retribuït i no recuperable, no podran excedir 
catorze a l'any, de les quals dos seran locals. En qualsevol cas es respectaran com a festes d'àmbit 
nacional les de la Nativitat del Senyor, Any nou, 1 de maig, com a Festa del treball, i 12 d'octubre, 
com a Festa nacional d'Espanya. 
 
 B) Per la seua banda, el Reial Decret 2001/1983, de 28 de juliol, sobre Regulació de la 
Jornada de Treball, Jornades Especials i Descansos, en l'article 46, assenyala: 

“Seran també inhàbils per al treball retribuïts i no recuperables, fins a dos dies de cada any 
natural amb caràcter de festes locals que per tradició li siguen pròpies en cada municipi, determinant-
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se per l'autoritat laboral competent -a proposta del Ple de l'Ajuntament corresponent- i publicant-se en 
el Butlletí Oficial de la Comunitat Autònoma i, si és el cas, en el Butlletí Oficial de la província.” 

 
A la vista de tot el que es  exposa,  EL Ple acorda: 

 
 PRIMER. Establir com a dies festius inhàbils per al treball retribuïts i de caràcter no 
recuperable per a l'any que ve 2018 els següents: 
 

 Dia 17 de gener del 2018. (dimecres, Sant Antoni) 

 Dia  14 de setembre del 2018 (divendres, “Fira de setembre”) 
 

SEGON. Remetre certificat de la present a la Direcció Territorial de la Conselleria d’Economia 
Sostenible, Sectors Productius, Comerç i Treball.” 

. . . 
 
D. Antonio Pérez García (del Grup Municipal Popular) s’incorpora a la sessió després del 

tractament i la votació del punt 4 de l'orde del dia, al inici de la part de control dels òrgans de govern, 
sent les 21 hores i 11 minuts (21:11). 
 
 Per l'Alcaldia, després del tractament del assumpte del punt 4 de l'orde del dia de la sessió, 
sent les 21 hores i 11 minuts (21:11  hores) del dia vint-i-cinc de maig de dos mil disset, s'acorda una 
interrupció per uns minuts per a descans dels assistents i procedir a fotocopiar els precs i preguntes 
presentats pels regidors, continuant la sessió a les 21 hores i 21 minuts (21:21 hores) del mateix dia. 
 
  
 
 5. DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL 
R.O.F. 
 

El Sr. Alcalde, en compliment del que diu l’art. 42 del ROF, manifesta que s’han posat a 
disposició dels Srs/Sres. Regidors les resolucions adoptades des de l'últim Ple ordinari fins l’actualitat 

 
 
 

 6. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL PER DELEGACIÓ DEL PLE MITJANÇANT ACORD DE DATA 14-07-15, D’ACORD AL 
QUE DISPOSA L’ARTICLE 115 DEL R.O.F.  

 
El Sr. Alcalde, manifesta que s’han posat a disposició dels Srs/Sres. Regidors els acords 

adoptats per la Junta de Govern Local per delegació del Ple des de l'últim Ple ordinari fins l’actualitat.  
 
 
 
 

            7. PRECS I PREGUNTES. 
 
 Per error es tracta la primera pregunta abans del tractament del punt 5 i 6 de l’ordre del dia. 
Per això, després de la primera pregunta es tracten els punts 5 i 6, i seguidament la resta de 
preguntes. Es manté en l’acta, no obstant, el l’ordre que consta en la convocatòria. 
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7.1. PREGUNTA 1 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
 

 
 
El Sr. Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista) manifestant que hola bona nit, la resposta 

serà igual de senzilla. No, em sembla incoherent sincerament. Jo vaig estar dins d'aquest autobús, 
abans que vingueren parlem amb ells, els preguntem, que era el que anaven a oferir, ens va semblar 
una bona idea i a més didàctica i com he dit abans jo mateix vaig estar els pregunte, ja no solament 
per l'afluència d'escolars, també de gent que no eren escolars i del tipus d'activitat que feien. Ens ho 
van explicar i, sincerament, tant abans que vingueren com després una vegada ratificat el que feien, 
no em va semblar en absolut incoherent que estigueren allí. I és mes, no sé si vostès van ser però 
sinó els aconselle que si tornen a venir o estan en algun lloc a prop vagen, perquè probablement els 
canvia la la mentalitat. És un àmbit que tal vegada tinguen una sèrie de plantejaments que no 
compartim íntegrament. Però l'activitat que portaven en aquesta fira de medi ambient, estic totalment 
d'acord. Gràcies. 
 
 
 

7.2. PREGUNTA 2 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
 

El Sr. Alcalde manifesta que per error s'ha tractat la primera pregunta abans del tractament 
del punt 5 i 6 de l’ordre del dia. Per això, després de la primera pregunta es tracten els punts 5 i 6, i 
seguidament la resta de preguntes. 

 
Es manté en l’acta, no obstant, el l’ordre que consta en la convocatòria. 
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El Sr. Requena Muñoz (del Grup Municipal Gent de Canals) assenyalant que  en principi la 

reunió amb el Diputat de fa poques setmanes, és fruit del treball de l'Equip de Govern de molts 
mesos, un treball que passa per un plantejament del projecte, del camí de Aiacor, o millor dit de la 
prolongació del camí de l'Ermita, un projecte que ja fa mesos va ser traslladat a la vicepresidenta de 
la Diputació. Posteriorment en reunió amb el president de la Diputació el dia 2 de març se li trasllade i 
ací és on vam obtenir la primera o la segona esperança, en reparació o adequació d'aquest camí ja 
que el President, igual que havia fet la vicepresidenta de la Diputació, es va comprometre al fet que el 
camí de Ayacor, Canals-Aiacor, o camí de la Palmera o camí de l'escola, o el que la prolongació de 
l'Avinguda l'Ermita, seria una realitat i que anaven a estudiar. La Diputació anava a estudiar el tirar-ho 
avant. Fruit d'aqueix compromís del President de la Diputació i de la Vicepresidenta, se'ns convoca a 
una reunió posterior 15 dies després amb el Diputat de Carreteres Pablo Seguí. En eixa reunió, que 
vam anar l'Alcalde, Antonio i jo, li traslladem el projecte, vam estar valorant aqueix tema i, bé, estem a 
l'espera d'una resposta per part de la Diputació de Carreteres. Quant a com tirar avant eixe projecte, 
és un projecte que l'Ajuntament va portar a través dels tècnics, perdó Manu també m'acompanyà, 
està venint-me al cap ara, bé és un projecte que existeix un esborrany damunt de la taula, fet pel 
Departament municipal d'Urbanisme, d'ací del nostre Ajuntament, és un projecte en el qual al final per 
concretar en el que m'estàs preguntant, la qual cosa hem demanat és que agafen el carrer l’Ermita i el 
perllonguen seguint el Pla General d'Ordenació Urbana, fins a arribar al barri de Miravolvens o les 
escoles del Vicent Rius i des d'allí continuaria i enllaçaria tot pel mateix vial recte completament, fins a 
l'entrada de Aiacor. Donaríem resposta al trànsit rodat, als vianants a les bicicletes, hi hauria zona 
d'ombra, zona d'estacionament i al final tindríem solucionat un problema. Un problema que tenim 
heretat, el camí que no deixa de ser un camí i per allí circulen centenars de vehicles tots els dies. Eixa 
és la proposta que portem damunt de la taula, hi havia un preu aproximat de projecte, tinguem en 
compte que tot açò són esborranys, per tant les xifres poden pujar i baixar. Portem molt en aquest 
tipus de projectes, però la xifra en la qual estava valorada rondava els 2.000.000 d'euros, òbviament 
per a un Ajuntament com el nostre 2.000.000 d'euros és molts diners i ací està el quid de la qüestió, 
que una Entitat Supramunicipal es faça càrrec. Sembla que la Diputació així ho va dir, jo sóc el primer 
que ho diu així i el primer que li recordarà al President si no compleix amb el seu compromís de tirar 
avant el projecte del camí de Aiacor. En quina situació estem en concret?, crec que era l'última 
pregunta que em feies era ¿en quina situació?. Estem a l'espera. Estem a l'espera que la Diputació, 
en aquest cas carreteres, ens dispose la viabilitat de tirar-ho avant, o be ells o be delegant la 
contractació del projecte fóra i després vore si en els pressupostos del 2018 de Diputació hauria 
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partida per a vore-ho, estem en aqueix moment, a tot açò li recordem setmanalment que estem a 
l'espera d'aqueixa resposta. Però sembla que siguen respostes costoses. 

 
 
 
7.3. PREGUNTA 3 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
 

 

 
 

 
El Sr. Alcalde assenyalant que bé, a veure, tornaré a contestar la pregunta. Primer he de dir 

que el projecte està fent-se tot en l’Alcudia de Crespins, és possible no sé si és fet a dretcient o 
volent, és a dir, que a voltes aquestes coses igual tenen una finalitat, jo no ho sé, però realment a 
Canals el projecte no està. Per tant també és veritat que moltes vegades ens han informat i fins i tot 
hem tingut alguna reunió quant al tema del pas a nivell, òssia, el pas subterrani que es pretén 
construir, la qual cosa podem fer, quan com es quedara, seria demanar una còpia del projecte a la 
l’Alcudia i veure com es queda. Jo crec que, per la qual cosa tinc entès, es farà una rotonda allí, per la 
qual cosa tinc entès, però no estic segur. Llavors val la pena que ho pregunte, ho mirem, i quan tinga 
la resposta us la traslladés. Quant al tràfic jo entenc que el tràfic serà el mateix, perquè si un vol anar 
a l’Alcudia independentment del camí, per a ací i cap enllà, en principi no té per què canviar la cosa. 
Quant al nombre de cotxes que han de passar a la l’Alcúdia de Crespins i quant a l'altra entrada de 
Vila Adela, diguem que quan es va plantejar el seu projecte en tot el seu conjunt, en tot, que era des 
de Moixent fins a Xàtiva, es plantejava també aqueix tros, el tros de l’Alcúdia de Crespins a Xàtiva 
que ara per problemes d'enllaços i de condensació de vials en Novele sembla ser que hi ha 
problemes a l'hora d'escometre's aqueix tros de l’Alcúdia de Crespins a Xàtiva. Ho dic perquè en el 
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projecte inicial si que sé que es pretenia ampliar, fer una rotonda en l'encreuament en el Palleter, 
ampliar i millorar el que és la carretera aquesta fins a l’Alcúdia de Crespins i llavors diguem que 
esplaiar una mica, doncs si la gent cerca una alternativa a través d'aquesta via, al no fer-se aquesta 
actuació, evidentment açò no, com no va a desdoblegar-se la via doncs en principi ací no va a fer-se 
res. No sé si en el futur en el moment en què vaja a fer-se la part aquesta des de Xàtiva a l’Alcúdia de 
Crespins es faça. Jo el que sí que em compromet és a agafar la informació i fer-la pública, perquè la 
gent a través de la pàgina web doncs, fer-la pública perquè no ens hem plantejat com es quedara el 
resultat. 

 
El Sr. Requena Muñoz manifestant que  simplement per a aprofitar que ha eixit aquest tema 

en el ple, sí que m'agradaria almenys manifestar públicament que fa unes setmanes el President de la 
Diputació va vindre a l’Alcúdia citat per a valorar la possibilitat que el pas que anava a fer-se per a 
vianants es convertira també en un pas transitat per a vehicles, cosa que és igualment important tant 
per a la veïna població de l’Alcúdia com per a la de Canals. I a mi sí que m'agradaria manifestar 
públicament ací el malestar perquè l'Ajuntament de Canals no va ser convidat a eixa important visita 
que anava a tractar-se un tema que, com molt bé diu l'Alcalde, és tant de l’Alcúdia de Crespins però 
que la conseqüència del tancament de la via és de Canals. Per tant a mi em molestà assabentar-me 
per la premsa, amb posterioritat, que el President de la Diputació havia visitat l’Alcúdia per a valorar 
eixes obres. És una valoració personal. 

 
 El Sr. Alcalde manifestant que Ricardo, disculpa, però jo pensava que anaves a ampliar la 
resposta, però crec que no té res que veure açò en el tema que estem tractant 
 

7.4. PREGUNTA 4 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
 

 
 
 La Sra. Ibáñez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals) manifestant que  bona nit a tots. 
Estic d'acord amb tu, s'ha perdut una bona oportunitat, però tal vegada no hem estat perquè no 
podem estar, ja que organitzava la mancomunitat i no estem en la mancomunitat. De fet les fulles 
estan perquè jo em pose en contacte amb els de la mancomunitat per a formar part, crec que el 
projecte és molt “xulo” i a mi em va agradar molt, vaig estar preguntant, però a Canals no la deixen 
participar si no està dins de la mancomunitat. Jo ho he intentat i la resposta és entrar en la 
mancomunitat. Llavors estic d'acord a mi em sembla molt “xulo”, però no podem participar. 
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7.5. PREGUNTA 5 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
 

 
 

 
 El Sr. Alcalde manifestant que  bé, he de dir-te que no s'ha fet la valoració. Simplement 
tornant al moment en què l'Ajuntament de Canals pren la decisió d'eixir-se de la Mancomunitat, es va 
prendre una decisió, va haver-hi el seu debat polític en aqueix moment. Jo, per exemple, em vaig 
posicionar en contra en aqueix moment però, clar, també és veritat que una vegada estem fora tornar 
a entrar…, la qual cosa sí que cal valorar és que condicions hi ha ara, que canvia amb respecte el 
que hi havia, perquè si en aquell moment no era adequat, o l'Ajuntament en plenari va considerar que 
no era adequat estar en la Mancomunitat doncs ara caldria veure quines són les propostes i el que 
ens facilita la Mancomunitat per a poder entrar a canvi del cost que suposa. Perquè evidentment açò 
té un cost elevat i cal valorar-ho. Jo crec que és una qüestió que hem de valorar tots junts també i 
potser també en una Comissió es pot posar com un punt de l'ordre del dia, jo crec que és de 
Governació.  Ho proposaré al president de la Comissió perquè ho pose. Quant a la percepció 
personal, també és veritat que des que ha entrat el nou govern de la Generalitat s'ha parlat d'una 
nova llei de mancomunitats i una nova llei de divisió comarcal, també personalment jo tampoc he 
tingut pressa en tot açò perquè pensava que la modificació d'aquestes dues normes faria que seria 
possible que l'estar en una mancomunitat seriosa obligatori, encara que s'ha endarrerit. És possible 
que aqueix retard, és el que haja fet que nosaltres estiguem fóra i ens hem quedat a pas canviat. Per 
exemple, el divendres passat es va presentar un projecte que és molt interessant, el pacte territorial 
pel tema de l'ocupació, al final intentarem cercar una solució per a poder acollir-nos, perquè crec que 
és important que un pacte territorial en el qual es valorara, es farà un estudi de la situació territorial de 
la Comarca és important que Canals que és la segona ciutat d'aquestes Comarques estiga. Llavors 
doncs jo ja em compromet a la pròxima comissió tractar-ho, veure quin és l'oferta, que ofereix aquesta 
mancomunitat i al final doncs si ens interessa decidir-ho entre tots.  
 
 El Sr. Bellver Franco (del Grup Municipal Reiniciem Canals) manifestant quer  has dit que el 
cost és elevat, saps que cost?, és per curiositat, és que no ho sé.  
 
 El Sr. Alcalde manifestant que a veure, crec que són 3 o 4 euros per habitant.  
 
 El Sr. Bellver Franco assenyalant que ¿anualment són 42.000?.  
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 El Sr. Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista) manifestant el cost de 38.000 o 42.000 al 
final  el que diu l'Alcalde té raó, primer hem de fer un examen seriós i a partir d'ací doncs prendre la 
decisió.  
 
 El Sr. Bellver Franco assenyalant que ¿el cost és anual o pagues una entrada i ja està?. 
 
 El Sr. Alcalde manifestant que anual. 

 
7.6. PREGUNTA 6 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 

 

 
 

 
 La Sra. Ibañez Belda manifestant que gràcies per la felicitació. Estic d'acord també en què és 
el primer any que s'ha fet i si que hi ha millores el que passa és que, una cosa clara és que el que 
vaig a pretendre els pròxims anys és que no coincidisca en un altre que realitzen en el nostre poble, 
un acte va coincidir amb una carrera de ciclistes i després jo crec que ha fallat una mica publicitar 
cada activitat que és el que era. Però de totes maneres la valoració global vull fer-la al costat del 
Consell de Cultura, ja que aquesta iniciativa no és sols meua, la idea és compartida, el treball s’ha fet 
al costat del Consell de la Cultura, i des d'ací també vull afegir la seua col·laboració com vosaltres 
heu fet i he de dir i donar-vos l'enhorabona a vosaltres, per l'aportació que em fa Cristina, pel seu 
interès, per la seua aportació i la veritat és que dóna gust treballar amb ella. La valoració si voleu ja la 
publicaré, la treballaré en el Consell de la Cultura que crec que com està formada per les mateixes 
associacions que van participar, tindré un punt de vista més global i més positiu que ha sigut aquesta 
setmana cultural, que pel que jo he sentit la veritat és que la gent està molt contenta d'aquesta 
iniciativa i esperem millorar-la. 
 
 

7.7. PREGUNTA 7 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
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La Sra. Ibañez Belda manifestant que la resposta m'agradaria dir-te-la però no sabem què fer 
per a una major presència del públic. Aquesta jornada borgiana pràcticament s'ha plantejat en un any 
vista i s'han fet publicacions a nivell del Levante, ha eixit una publicació en l'Informador, han eixit 
tascons de radi, entrevistes, ha tingut difusió en la Universitat, en l'Acadèmia de la Llengua, en 
l'Institut del Magnànim, ¿perquè la presència del públic no ve?, doncs bé açò caldria preguntar-ho al 
poble, jo crec que la difusió, en el Salva'm no podem eixir, no arribem que seria l'ideal, no ho sé, però 
la veritat és que també em passa molt amb les obres de teatre, tenen molta qualitat, obres de teatre 
que omplen Alcoi, omplen Ontinyent i quan arriben a Canals, doncs l'assistència és mínima. No ho sé, 
d'altra banda sí que estan transcrivint-les, van ser gravades i estan transcrivint-les.  Les publicarem, 
les guardarem i seran reservades per a qualsevol consulta i seran publicades estarà en projecte, 
gràcies.  

 
El Sr. Alcalde manifestant que es va contestar a eixa pregunta que vam fer allí i també es va 

contestar en la cloenda, en el mateix acte es va contestar al mateix veí supose, supose que serà, es 
va dir allí que anàvem a publicar-les i anàvem a transcriure-les 
 
 

7.8. PREGUNTA 8 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
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El Sr. Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV) assenyalant que dues coses. Una el 

camí de Valls, és un camí dels quals estan asfaltats i per tant la part que pertany al nostre poble. I el 
camí la Llum doncs supose jo que pertanyerà a una altra població, Truja o Valls, ací hi ha una 
confluència de trossos de població que nosaltres no tenim, el camí la Llum, que ni ho conec, 
evidentment pot ser que siga la continuïtat del camí Barres, que sí que és veritat que està en mal 
estat, nosaltres per a enguany no tenim pressupostat per a arreglar la part final del camí de Valls, 
però si per a la seua neteja, la neteja sí que es farà, jo crec que la totalitat dels camins. 

 
7.9. PREGUNTA 9 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 

 

 
 
El Sr. Requena Muñoz manifestant que en principi les tres ofertes a les quals se suposa que 

fas referència, són les tres beques pròpies amb fons municipal que es van traure, van sorgir d'una 
proposta de Conselleria i de Diputació. Respecte a la no fugida del talent jove, era la primera vegada 
que un Ajuntament com el nostre feia un tipus d'oferta d'ocupació tan forta com aquesta que és 
utilitzar fons propis per a traure 3 llocs de treball. Va costar posar-se d'acord al Departament de 
Secretària, Departament d'Intervenció, de Desenvolupament Local i al final trobem una fórmula que 
era just aquesta: aprofitar les bases, que ja havien fet les Entitats Supramunicipals per a la no fugida 
del talent, per a poder-les aprofitar al poble. Aleshores també és veritat que hi ha un sentit que era el 
de donar experiència professional a la gent que acaba d'obtenir una titulació, és a dir, aqueix era una 
mica el motiu pel qual portem a terme, que l'Equip de Govern decidira traure aquestes tres places.  
Després sí que és una veritat a mig fer, que aspectes similars s'han fet. De fet ara en aquest moment 
en l'Ajuntament hi ha tres persones titulades per una oferta de treball que no hi havia requisit d'edat, 
de fet jove, jove, si ens anem a jove per normativa europea cap dels tres són joves, que està ara en 
aquest moment gaudint també un altre lloc de treball, al final anem a caminar cap -a tenir en compte 
evidentment totes les edats- el pla d'ocupació, el segon pla d'ocupació gràcies a un informe de Canals 
Ocupació, en el qual posa de manifest damunt de la taula, que el sector poblacional de Canals que 
més malament està passant-ho, són xifres objectives, és el sector poblacional major de 45 anys i 
aturats de llarga durada. En les bases d'aqueix pla d'ocupació quan isca, es premiara o es puntuara 
millor dit aqueix sector d'edat. Al final hi ha ofertes que vénen més encaminades cap a gent jove, uns 
altres vénen cap a gent no formada en un altre que tenim damunt de la taula que presentarem en 
breu. Just aquesta setmana passada va finalitzar el termini de presentació del projecte t’avalem plus, 
t’Avalem Plus Jovens que en concret que és el primer dels dos programes en principi, i a l'Ajuntament 
de Canals ens toca com a mínim una persona, jove i formada. Forma part o ho agafes o no ho 
agafes, òbviament ho hem d'agafar, ens toca un i hem demanat 8, per si de cas. L'any passat, en el 
mateix programa però en un altre nom, ens tocava un, demanem 4 i ens els van donar, és a dir, anem 
a ser una mica ambiciosos. Es a dir, hi ha perfils d'ocupació que sorgeixen que van enfocats cap a 
gent jove, uns altres cap a gent de llarga durada aturada, però que evidentment no volem i si és així o 
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si la sensació d'aqueixa persona és així, m'agradaria saber qui és per a traslladar-li-ho personalment, 
o ho explicarem millor. L'Ajuntament de Canals, estem treballant totes les edats, tots els sectors, 
formació, formats, fins i tot també els aturats discontinus, que és una altra realitat de gent que 
aquesta aturada, en moltes ocasions més de 6, 7 i 8 anys, però temporalment en fira, en festes, en 
hostaleria són contractats en contractes d'una setmana i de dues, llavors cauen del llistat parats de 
llarga durada, però realment són parats de llarga durada. També va a tenir-se en compte açò, estem 
en açò, espere haver-te respost globalment a la pregunta. Gràcies. 

 
 

7.10. PREGUNTA 1 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR 
 
El Sr. Pérez García (del Grup Municipal Popular) manifestant que  disculpar-me per arribar 

apurat de temps, però ha sigut per motius laborals i demane disculpes. Per fer una matisació 
Genoves sí que està en la Mancomunitat, fins i tot està en les rutes aqueixes, perquè el vam estar 
veient un dia i hi ha una ruta que va per Barxeta, pel Genovés i sí que està inclosa. 

 
 

 
 

 
El Sr. Garrido Centelles manifestant que  en principi sí que és veritat que eren 8 

associacions que no tenien la documentació presentada. D'aqueixes 8, 4 la van presentar en el seu 
moment i les altres quatre les deixem fora del que és la Resolució final perquè havien de presentar el 
justificant que sí que ho havíem demanat perquè eren coses puntuals com estar al corrent d'hisenda 
uns, uns altres estar al corrent de la Seguretat Social i no els havia arribat. Per tant, tot açò queda 
esmenat i evidentment no s'ha quedat cap associació sense cobrar, sense estar inclosa. Si és veritat, 
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s'ha cobrat el 50%, algunes associacions ja estan demanant la totalitat, ja estan acabant tot el curs i 
és veritat que la part, si llegiu les subvencions, la part de les beques que restava de no donar-les, sí 
que estava redistribuïda en totes les associacions. De totes maneres estem oberts i podeu venir quan 
vulgueu a veure la resolució final, evidentment hi ha reparacions com hi ha, perquè no és puntual, no 
s'ha fet perfecte però bé, totes les associacions tindran la seua subvenció. 

 
7.11. PREGUNTA 2 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR 

 

 
 

El Sr. Sanchis Polop (del Grup Municipal Gent de Canals) assenyalant que moltes gràcies 
per donar l'enhorabona al departament. La veritat és que ha sigut un treball important, llarg i amb 
molts temes a tenir en compte i, bo, per respondre't al que em preguntes, si estan havent-hi 
reclamacions de moment em sembla que ja s'han notificat més del 50% de les notificacions, i em 
sembla que solament hi ha una persona que ha agafat cita per a ser atesa per l'empresa que ha fet la 
liquidació i em sembla que aquest dijous aquesta persona l'entrevista. Solament una fins ara. I bé, els 
qui són els beneficiaris, doncs els beneficiaris nosaltres hem de retornar els diners als titulars actuals 
per descomptat que són els propietaris i són els que van a cobrar la part corresponent que els toca en 
la liquidació.  

 
El Sr. Pérez García manifestant que si hi ha algun termini aproximat quan s'acabe de 

notificar, si hi ha algun termini d'exposició per a …  
 
El Sr. Sanchis Polop assenyalant que si bé el termini que marca la llei en aquests casos, tu 

notifiques i em sembla que són 30 dies des que reps la notificació,. Si no hi ha al·legacions i no hi ha 
cap problema en l'expedient, doncs es pagarà i es retornarà els diners que li pertoca a cadascun. 
Nosaltres estem sent escrupolosos i anem a ser escrupolosos conforme mana el procediment.  
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El Sr. Pérez García manifestant que bé l'al·legació o qualsevol queixa no relantiza el 
pagament de… aleshores cal esperar-se al fet que estiguen tots notificats i que s'acabe el termini 
de…  

El Sr. Sanchis Polop assenyalant que anem a veure, sí bé la gent pot tenir dubtes de molts 
tipus, nosaltres podem buidar-los i comentar-los, és clar que açò és un pastís, un pastís, com tu dius 
hi ha 120.000 euros i a cadascun li toca un tros del pastís. En el moment en què una persona no està 
conforme en el seu tros de pastís i demana més aquestes demanant-li un tros al veí, llavors, la qual 
cosa cal mirar és si hi ha una al·legació o hi ha 25, doncs cal contestar-les i pot ser que tinguen raó o 
no i ací està el departament per a aclarir, perquè tu pots al·legar, però pot ser fundada o no ser 
fundada i bo en aqueix procediment estem, esperem que tot vaja ben i que al més prompte possible 
puguem retornar aqueixos diners que són dels propietaris, al poble.  

 
El Sr. Alcalde assenyalant que bé jo crec que totes aquestes preguntes es van tractar en la 

comissió d'Urbanisme corresponent. 
 

7.12. PREGUNTA 3 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR 

 
El Sr. Sanchis Polop assenyalant que primer de tot, la primera pregunta creu que la decisió 

dels voreres a aqueixa altura és la millor d'aqueix tipus?, jo la meua opinió si és la millor o no és la 
millor, és la que els tècnics han dit que és la millor per a aqueix carrer, a més a més, passant i votant 
a la següent pregunta que és la número 2 sí que és veritat que el Departament d'Urbanisme va fer 
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una carta que la vaig enviar jo mateix a totes les cases, demanant l'opinió de com volien el carrer, no 
és que s'haja vingut massivament tot el veïnat a parlar amb mi, però si que van venir al voltant de 10 
persones que em van donar el seu semblar comentant-me les diverses possibilitats del carrer. 
Començant perquè nosaltres plantegem la possibilitat que no es poguera aparcar en el carrer, fent 
unes voreres d'1.50 metres a cada costat i deixant el tràfic rodat pel centre i van dir que no, i ens vam 
agafar expressament al que ells ens van comentar, perquè la gran majoria de les persones que van 
venir ens van argumentar, i així els tècnics ho van arreplegar, que la gent gran que viu en aqueix 
carrer tenia problemes amb els carros a l'hora d'anar per sobre de la vorera, cosa que d'aquesta 
manera doncs també pots circular per sobre de la vorera i pots accedir millor als habitatges. I la 
tercera, si va a canviar la normativa d'aparcament d'aquest carrer, de moment no, de moment la gent 
que va a venir  volia aparcar en la porta de casa, i ens ve una sol·licitud de gran part del carrer, i si 
així ho veu convenient la regidoria de Seguretat Vial, i si hi ha un informe de policia que diga que no 
s'aparque doncs prendrem una decisió en la corresponent Comissió Informativa. Però de moment 
nosaltres no anem a moure cap iniciativa que no vinga recolzada pel veïnat, que són els que en un 
primer moment ens han donat la seua opinió i ens han dit que volen aparcar. 

 
7.13. PREGUNTA 4 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR 

 
El Sr. Garrido Centelles manifestant que quant a la normativa, és veritat mira i açò val per a 

tot, qualsevol aplicació de la llei o de la norma, és una lluita constant entre l'Administració i els propis 
ciutadans, sempre és així. Es a dir, nosaltres sí que apliquem la normativa que hi ha i és veritat que 
les obligacions naixen per a complir-les i l'obligació de les parcel·les privades la majoria, tenen 
l'obligació de fer la neteja de les seues parcel·les. I tu ho dius ací que és veritat nosaltres ho fem és 
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més l'actuació que fem nosaltres sempre és la mateixa, és a dir, quan hi ha una parcel·la evidentment 
la normativa no tracta del que és l'incendi en si, quan són parcel·les agrícoles, si no de plagues i 
altres malalties que puguen transmetre's a parcel·les que estan conreades. Llavors si que anem fem 
un informe de la policia i podem actuar d'ofici després, però clar açò és un procés que és bastant 
complicat i, ja et dic, nosaltres la normativa sí que l'apliquem i l'esforç evidentment que ho fem, la qual 
cosa passa és que ho recalquem i ho diem a tota la gent que és agrícola. Evidentment enguany i com 
tu dius molt bé, ha sigut un any abundant en aigües i tots els camins i tot s'han repoblat en 
abundància, és veritat que nosaltres hem demanat i ho tenim previst per la via d'ocupació, que sí que 
és veritat que hem demanat més gent, ens concediran més gent i segurament la tasca de neteja dels 
camins i açò. Però el que són parcel·les particulars evidentment nosaltres hem de seguir el procés 
que ens indica la normativa agrícola. El final de demanar una subvenció per a la vigilància doncs medi 
ambient et contestara.  

 
El Sr. Alcalde manifestant que solament afegir que solament podem obligar a aquelles 

parcel·les que estan a més de 500 metres, de neteja. No sé si ho has dit per remarcar-ho. Obligar a 
aqueixos, no, no realitzar les cremes obligar a netejar, des de l'ordenança del mitjà rural.  

 
El Sr. Lluch Orts assenyalant que val i ara conteste jo la meua part. D'una banda la 

subvenció ix l'1 de juny, sí que fa temps que som conscients d'ella. Es més, jo cride a Conselleria per 
a veure si van a fer algun curs per als quals ens presentem i no, perquè fa un parell d'anys que no 
estan fent, per tant no hi haurà curs però si que tenim subvenció. L'1 de juny ja et dic ho tenim. 
Després de mesures que estem prenent mentrestant, per exemple, la tira del rei s'ha fet ja, si no s'ha 
acabat ja s'ha fet ja un resalveo sobretot per a aquelles plantes més xicotetes perquè volem 
desbrossar aqueixa zona, llavors s'ha fet el resalveo perquè quan entren a desbrossar no es porten 
per davant a les plantes més xicotetes que potser encara no han tingut temps de créixer. Moltes 
vegades per açò, perquè a l'hora de desbrossar sense fixar-se -li s'han portat per davant. També 
estem fent per exemple una zona que, la zona que hi ha al final del carrer Nou d’Octubre, 
pràcticament en el Calixte III, que és on es tapa ja el riu, aqueixa zona està totalment agresta i per a 
evitar que hagen incendis allí perquè sobretot és una zona on pot haver-hi molta gent i una punta de 
cigar potser pot fer molt dany, s'està fent ja una actuació. Segons m'han dit les persones que estan 
treballant van a fer-ho en dues tandes, enguany una agressiva fins a la meitat i a l'any que ve la 
segona part agressiva repassant el que s'ha fet enguany. Després també contacte amb la meua 
homònima de l'Olleria perquè com sabeu la Serra Grossa és de Canals des de la punta cap ací i de 
l'Olleria de la punta cap enllà, vaig parlar amb la Regidora del Medi ambient de l'Olleria, per veure si 
demanant-ho els dos pobles podem fer una actuació, ara no m'acorde, el nom de com es diuen ara en 
Consellería però bé, per veure si demanar-ho els dos a l'hora podríem tenir una mica més de força i 
fèiem tota una neteja als dos costats de la serra.  Divalterra, exacte, però abans tenien un altre nom, 
Imelsa, canvien de nom com…, estic d'exàmens ara no se m'ocorren més noms, però bé açò sí que 
ho tenim en compte, i estem en la faena, gràcies.  

 
El Sr. Alcalde manifestant que jo solament vull afegir una cosa, perquè també hi ha molta 

alarma quant als solars del poble, en principi ací en la c/ València, el solar d'Aparicio, ara estan 
netejant-ho, aleshores ha sigut una mica hem intentat posar-nos en contacte amb ell i sembla que 
enguany ens ha fet cas i també hi ha una preocupació molt gran en el tema d'on està la innovadora 
que també és una zona que també hi ha una preocupació, certa preocupació dels veïns, jo mateix he 
fet una providència que estarà en el Departament d'Urbanisme i en el Departament de Medi ambient, 
per a fer una actuació subsidiària en el cas que no actuen que l'Ajuntament es faça, que és un focus 
que normalment tots els anys tenim un problema i estem treballant perquè s'evite, solament era afegir 
açò. 

 
7.14. PREGUNTA 5 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR 
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El Sr. Alcalde manifestant que jo difícil solució. Primer ací jo crec que hi ha molt material per 

a contestar, en primer lloc em sorprèn que es puga reunir els veïns en un partit de l'oposició en tot cas 
es deuria haver reunit en el Regidor de Fira i Festes, en l'Alcalde i haver manifestat aqueixes queixes 
als quals realment portem les àrees del govern i els que en teoria estan gestionant açò. Però bé, no 
s'ells sabran també en tant que alguns veïns consideren exagerada, desproporcionada. Estic fent una 
mica la introducció que has fet tu, doncs rebatent-la, alguns consideren exagerada i 
desproporcionada la quantitat de pólvora utilitzada hem de dir que solament estava autoritzada més 
de 50 quilos, aqueixa era la cordà que tenim autoritzada des de l'Ajuntament i per tant aqueixa és la 
quantitat que en teoria s'havia d'haver tirat i així ho va certificar la policia local supose. Quant a l'ànim 
de prohibir algun esdeveniment tradicional doncs bé, no vaig a entrar, supose que totes aquestes 
coses al final, doncs evidentment doncs ho condicionen bastant, però bé caldrà valorar el que és, si la 
festa o el divertiment o la seguretat de les persones. Llavors doncs potser sí que ens trobem amb 
alguna situació d'aquestes. Bé entrem en les preguntes. Quan si hi ha permisos per a celebrar les 
cordaes, dir que si que hi ha permís per a la celebració de la corda en el Calixte III. I conteste a la 
següent en quant a la responsabilitat civil, dels quals fan aquesta corda, reuneixen són de més de 50 
quilos, per tant és simplement una comunicació a Delegació de Govern, tenen la assegurança que 
toca i tenen el carnet de manipulador i de llançador de pólvora, no sé si es diu el cre o el cru, no 
m'acorde com es diu. En aqueix cas quant al Calixte III dir açò. En el cas en què hi haja altres llocs on 
es tiren coets evidentment no és en el permís de l'Ajuntament, per tant qualsevol veí igual que ací en 
qualsevol altre carrer perquè si jo ara baix, baix i començament a tirar coets evidentment pot eixir un 
veí i cridar a la policia, evidentment aqueixa haguera sigut la solució, en el moment en què es veia 
que hi havia una actuació fora de la llei, perquè la que estava autoritzada era la del carrer Calixte III, 
doncs hauria d'haver alçat el telèfon i haver cridat a la policia local i haguérem actuat evidentment, 
però evidentment ja s'ha fet i a l'any que ve intentarem evidentment com no pot ser d'una altra 
manera doncs complir la normativa i així serà. Però si que veig necessària una reunió, possiblement 
entre tots i veure que fem, evidentment el que no pot ser és, però no ací en altres qüestions també, 
no vaig a matisar ara perquè si no, no vull obrir més temes llavors simplement jo crec que he donat 
resposta a la vostra pregunta i si hi ha alguna cosa que voleu que us amplie m'ho digueu. 

 
El  Sr. Pérez García manifestant que jo només una puntualització, no hi ha res de dolent que 

els veïns, les associacions o qualsevol persona que es reunisquen en l'Equip de Govern, amb els 
regidors delegats o en els grups de l'oposició.  
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El Sr. Alcalde manifestant que perdona, no m'has entès. Jo no he dit que siga dolent, jo he 
dit que em sorprèn que no hagen preguntat a mi, simplement no estic valorant-ho ni positiva ni 
negativament. Em sembla bé evidentment igual que es reunien quan jo estava en l'oposició en mi, 
però que entenc que normalment primer cal venir a l'Ajuntament per a parlar en l'Alcalde que és com 
màxima autoritat, haguérem donat el nostre motius i les nostres motivacions com hem fet altres 
vegades en aqueix mateix carrer per exemple, en el mateix carrer quan havien problemes al principi 
de la legislatura quant a les humitats, el Regidor d'Urbanisme i jo mateix ens reunim amb aqueixos 
veïns, per tant jo simplement dic que em sorprèn, no estic dient que siga dolent ni bé, simplement.  

 
El  Sr. Pérez García manifestant que però és que moltes vegades a la gent a falta que els 

poses mecanismes com hi ha, moltes vegades per a comunicar gasten uns altres al final. 
 
El Sr. Alcalde manifestant que torne a repetir em sorprèn. I no té res de dolent, ho veig bé.  

 
El Sr. Gimenez Alcalde (del Grup Municipal Popular) assenyalant que  puc dir una última 

cosa, que para mi el més important és el que hi ha dit al final, el compromís que ens reunim i intentem 
donar una solució, em quede sobretot en aqueixa part de cara als veïns.  

 
El  Sr. Pérez García manifestant que al final en aquests esdeveniments com és la foguera, 

els coets, el que ho passa malament, és el que ho passa malament. Evidentment jo per sort o per 
desgràcia no tornaré a gaudir de cap dia de corda ni dia de foguera, però evidentment cal solucionar 
els problemes. No per una altra cosa, sinó perquè el que no volia jo és que açò acabara, es dir,  igual 
que no volguera acabar la foguera, però que hi ha un malestar per a algú, que puga haver-hi una 
denúncia i que puga acabar açò en una prohibició i haver de fer la foguera doncs a meitat terme. 
Llavors evidentment ens hem de reunir, li hem de posar solucions a aquestes coses i evitar el perill 
que suposa. Sobretot el perill. 

 
 
7.15. PREGUNTA 6 IN VOCE DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR 
La Sra. Bononad Martínez  (del Grup Municipal Popular) assenyalant que  bona nit, aquesta 

pregunta la vaig fer en un ple i el Regidor Delegat de l'àrea em conteste, vaig a dir el que em 
conteste, resulta que jo vaig preguntar del l'Aula de Natura perquè estava tancat i no es donava ús als 
ciutadans quan eren dies festius i no hi havia un servei per a donar i el Regidor em va contestar que 
havien irregularitats faltava informe. Açò ens ho ha dit en la legislatura anterior, ens ha picat i ens ho 
ha dit bastant vegades, que no estava legal i que faltava informe. Resulta que ara veig en el 
Facebook un comunicat que aquestes pasqües s'ha obert i s'ha donat ús, la qual cosa jo he de dir 
que m'alegre perquè açò està per a gaudir els ciutadans i per a donar-li ús. Em vaig posar contenta la 
veritat, jo dic es veu que haurà fet l'informe perquè també m'he assabentat que s'ha deixat a 
associacions, agrupacions ..., llavors vull dir-li si l'informe està fet que m'ho passe per escrit. Moltes 
gràcies. 

El Sr. Orea Pedraza manifestant que a veure Celia et conteste. Tal vegada em vas entendre 
malament quant a l'informe, perquè no solament és un informe és un expedient complet. El problema 
que existeix amb l'Aula de Natura és el següent, que continua en via de solució, i és que quan entrem 
aquest Equip de Govern ens vam adonar que l'Aula Natura edifici no existia on en la realitat física 
existeix, sinó que existia en una parcel·la diferent. Clar evidentment l'Aula Natura porta molts anys fet 
ja molts anys inscrita i lògicament que ens sorprenguem doncs és normal perquè s'havia fet 
contractes de cessió o contracte d'arrendament o de cessió no recorde bé i no vull ficar la pota, però 
de restauració quan no es permetia, perquè l'Aula Natura solament pot tenir un ús que és l'ús Mitjà 
Ambiental, com a Aula Natura i com a alberg, és el que ens diuen els tècnics, però de totes maneres 
amb independència d'açò existeix el problema que l'Aula Natura física, no coincideix amb l'Aula 
Natura Registral, del Registre de la Propietat. I en açò estan treballant els tècnics, per a adequar la 
realitat física a la realitat registral. Aqueix és un problema que tenim per a poder traure avant el 
projecte que volem de l'Aula Natura, però no obsta al fet que veient la necessitat i sobretot per un 
problema de salubritat pública, atès que en Pasqua allí pugen bastants persones i lògicament no és 
normal que facen les seues necessitats per la muntanya, doncs vam veure la necessitat d'obrir els 
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serveis, solament es van obrir els serveis. També el que comentes sobre les associacions i grups 
tingues en compte que, i açò ho sabeu el Partit Popular quan governava, existeix una petició molt 
gran sobre aqueix Aula Natura perquè és un lloc com el teu molt bé dius, de molta bellesa, anem jo 
crec que és un patrimoni de tots els canalins i que no podem perdre-ho i que existeixen moltes 
peticions i que moltes vegades es fan reunions fora d'aqueixa Aula Natura, però no amb cap ús més 
enllà del permès i t'informe que paral·lelament al procediment, ja s'estan realitzant les gestions 
corresponents amb una empresa, perquè ens realitze el projecte d'Aula Natura, que quan tinguem 
una miqueta més avançat el regidor delegat de Medi ambient que és el responsable i ací jo ja 
m'aparte com a responsable de patrimoni, us passarem en la comissió pertinent. Es a dir, 
paral·lelament a adequar la realitat física a la realitat registral, ja s'estan fent treballs perquè es puga 
obrir com a Aula Natura i alberg que és l'ús que la subvenció de l'IVAJ va donar en el seu moment. 

 
La Sra. Bononad Martínez manifestant que una anotació. Sí que s'han quedat a dormir, sí 

que s'ha fet ús i veig que vostè ens està donant la raó, que ho ha obert perquè la gent ho necessitava 
els serveis i ha donat un ús als ciutadans. Llavors si vostè va dir que ho tenia tancat perquè no estava 
l'informe ara ho obri, llavors ens està donant la raó, que açò és que ha d'estar obert per a donar-li ús 
als ciutadans que ho necessiten, en poques paraules ens ha dit que ho fèiem bé.  

 
El Sr. Alcalde manifestant que jo crec que està bé. 
 
El Sr. Orea Pedraza manifestant que jo no vaig a dir-li que està malament, de totes les 

maneres, simplement apuntillar que el que estem dient tota la nit, li done les gràcies per haver-nos 
felicitat per obrir l'Aula Natura. 

 
7.16. PREC Nº 1 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 

 
 

El Sr. Alcalde manifestant que  una pregunta. Estàs dient que si publiquem el pressupost?. 
 
El  Sr. Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals) manifestant que  jo crec que 

s'entén perfectament, però bé. Una publicació còmoda perquè la gent puga entendre els 
pressupostos perfectament, perquè tinga accessibilitat tothom als pressupostos.  
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El Sr. Alcalde manifestant que  a val, és que creia que deies que no s'havia publicat en la 

pàgina.  
El Sr. Tornero Soriano manifestant que  la normativa s'ha complit. Em referisc a una 

publicació còmoda que puga arribar a tota la gent del poble. 
 
 El Sr. Alcalde manifestant que  bé, si s'ha compromès el regidor sabrà com l'ha de fer, 

simplement açò. 

 
7.17. PREC Nº 1 IN VOCE DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR 
 
El Sr. Pérez García assenyalant que  t'ha passat la creïlla calenta. Es un prec. Va haver-hi un 

problema amb l'horari d'obertura de la biblioteca municipal dissabte passat quan a les 10.30 del matí 
encara estava tancada. I és més que res doncs açò, que preguem que es tinga en compte, que és 
una època important per als estudiants, que ja estan en època d'exàmens o començant època 
d'exàmens. I doncs açò, que intenten complir els horaris i en el cas que per algun motiu no es puga 
doncs que s'informe als usuaris que al final són els afectats. Som sabedors que tots els anys l'horari 
d'aquest servei es veu ampliat i dóna cobertura així a les necessitats dels estudiants, solament 
esperem que aquesta incidència no es torne a repetir. A banda que creiem que és oportú que s'òbriga 
alguna forma, alguna bústia de suggeriments perquè els usuaris doncs puguen deixar les aportacions 
de millora, suggeriments i també doncs si hi ha hagut algun incident que puga ocórrer. Moltes gràcies. 

 
I no havent més assumptes que tractar, la Presidència procedeix a alçar la sessió essent les 

vint-i-dos hores i vint-i-tres minuts del dia vint-i-cinc de maig de dos mil disset. 
 
 
L’ Alcalde             El Secretari 

 
 
 
 
-Joan Carles Peréz Pastor-      -José Mª Trulll Ahuir- 
 
 

 

 
 
 

 


